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Referat fra møde i bestyrelsen for Nordjyllands Kystmuseum  

1. maj kl. 2024 16.00-18.00 på Kystmuseet Bangsbo. 

 

 

Til stede: Per Frank Hansen, Per Østergaard, Ole Rørbæk Jensen, Carsten Johannesen, Jens 

Thidemann (ref.), samt direktør Henrik Gjøde Nielsen. 

Afbud: Jan Michael Madsen. 

 

 Dagsorden 

1. Velkomst. 

2. Godkendelse af dagsorden. 

3. Underskrift af referater fra tidligere møder. 

4. Orienteringer fra formanden. 

     

Drøftelser og beslutninger 

5. Opfølgning på spareplan. 

6. Orientering om regnskab 2023. 

7. Drøftelse af valg af 8. bestyrelsesmedlem. 

 

 Orienteringer 

8. Status for strategiimplementering og magasinsagen. 

9. Økonomi. 

10. Besøgstal. 

11. Øvrige orienteringer fra direktøren. 

12. Punkter til kommende møder. 

13. Kommunikation af bestyrelsen beslutninger. 
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14. Evt.          

 

 

1. Velkomst 

Per Frank Hansen (PFH) bød velkommen.  

 

2. Godkendelse af dagsorden 

Dagsorden blev godkendt. 

 

3. Underskrift af referater fra tidligere møder 

Referater fra tidligere møder blev underskrevet. 

 

4. Orienteringer fra formanden 

Frederikshavn kommune har opsagt aftalen om at udgive bogen i anledning af Sæby 

Købstadsjubilæum. Aftalen var udgivelse af en bog d. 10. august. Museet står for udarbejdelse og 

skrivning af manuskript, samt opsætning, kommunen skulle ifølge aftalen dække udgifter til 

trykning mv. Kommunen meddelte med få dages varsel, at den ikke ville medvirke til udgivelsen.  

Bangsboudvalget går over i en ny sammensætning i henhold til visionen, der er udarbejdet for 

området. Michael Jentz bliver ny formand. I udvalget repræsenteres desuden Frederikshavn 

Kommune og Erhvervshus Nord. 

    

Drøftelser og beslutninger 

5. Opfølgning på spareplan 

Jf. bilag er der lavet aftaler med Sæby Museums Forening med henblik på at overtage lokalerne i 

Clasens Gaard, der huser arkivet, og på sigt varetage driften af arkivet. Museet har sat gang i at 

tømme den øvrige del af de lokaler, museet har benyttet i Clasens Gaard, hvorefter lejemålet kan 

opsiges. 

Der er indledt en dialog med Lokalhistorisk Forening i Skagen med henblik på en lign. aftale for 

driften af Tinghuset. 
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6. Orientering om regnskab 2023 

Aflevering af årsregnskabet er 30. juni, i henhold til reglerne. Et foreløbigt regnskab blev fremlagt. 

Det endelige og reviderede regnskab gennemgås og underskrives på mødet i juni. 

 

7. Drøftelse af valg af 8. bestyrelsesmedlem 

Bud på, hvilken kompetence, der kunne styrke museets bestyrelse blev drøftet, og navne blev vendt. 

Det blev besluttet, at Michael Jentz, tidligere kommunaldirektør i Frederikshavn kommune, har et 

lokalt netværk i både kommune og erhvervsliv, og indsigt, som vil kunne gavne bestyrelsen. PFH 

kontakter Michael Jentz med forespørgesel om at indtræde i museets bestyrelse. 

 

 Orienteringer 

8. Status for strategiimplementering og magasinsagen 

John Kristensen er ansat som teknisk medarbejder. John har en baggrund som skibstømrer, men 

varetager mange håndværksmæssige opgaver. John har tidligere arbejdet på Læsø Museum, og 

kender derfor til museumsbranchens mangeartede opgaver. 

Der arbejdes på projektet omkring Bangsbo Fort. 

Slots- og Kulturstyrelsen har helt ekstraordinært tildelt alle landets statsanerkendte museer kr. 

255.000,- til samlingsvaretagelse og bevaringsarbejde. Pengene benyttes bl.a. til at rømme Clasens 

Gaard for museumsgenstande, samt indrette plads og registrere placeringer på Magasinet Gl. 

Skagensvej. 

 

9. Økonomi 

Der blev fremlagt en opfølgning på økonomien.  

Museet investerer egenkapital i udvikling i henhold til strategiimplementeringen. 

Der er fortsat opmærksomhed på økonomien og løbende opfølgning. 

 

10. Besøgstal 

Museet har samlet set haft en besøgsfremgang på 74% i første kvartal. Der har været øget antal 

aktiviteter og formidlingsarrangementer, samt mange skolebesøg, som har medvirket til at løfte 

besøgstallet så markant i den ellers stille sæson. 
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11. Øvrige orienteringer fra direktøren 

Frederikshavn kommune har opsagt aftalen om at udgive bogen i anledning af Sæby 

købstadsjubilæum. Aftalen var udgivelse af en bog d. 10. august. Den første aftale lød på en bog i 

samme format som bogen om Frederikshavn, men Frederikshavn kommunen valgte siden af halvere 

budgettet til bogen. Herefter blev der indgået en aftale om en bog i mindre format, hvor museet står 

for udarbejdelse og skrivning af manuskript, samt opsætning, mens kommunen ifølge aftalen bl.a. 

skulle dække udgifter til trykning.  

Kommunen har af flere omgange søgt at fremrykke udgivelsesdatoen. Det har været forsøgt 

imødekommet, men har ikke været muligt pga. andre presserende opgaver, dels udarbejdelse af 

jubilæumsudstilling, og dels administrative opgaver i forbindelse med kommunens varslede 

reduktion af museets budget. Kommunen meddelte med få dages varsel, at den ikke ville medvirke 

til udgivelsen. Manuskriptet er imidlertid lavet, hvorved museet allerede har forestået udgifter til 

museets del af aftalen. Det besluttedes, at dette arbejde ikke skulle være spildt, så bestyrelsen valgte 

selv at udgive bogen uden medfinansiering fra Frederikshavn kommune. Bogen udkommer som 

planlagt på jubilæumsdagen, d. 10. august. 

Ole Rørbæk kontakter kommunaldirektør Thomas Eriksen vedr. sagen, HGN følger om nødvendigt 

op. 

I forbindelse med Per Østergaards udgivelse ved købstadsjubilæet, er der skrevet et forord af 

borgmesteren hvor det fremstår som om den nu stjålne borgmesterkæde var kommunens og at 

forsikringssummen af kommunen er givet til købstadsjubilæet. Borgmesterkæden blev i 2006 af 

Sæby kommunes afgående byråd overdraget til museet, og er dermed museets ejendom, ligesom 

forsikringssummen tilfaldt museet. Museet overdrog forsikringssummen til kommunen med forslag 

om, at summen anvendtes ifm. til Sæby Købstadsjubilæum til et formål af blivende kulturhistorisk 

værdi. PØ fik udleveret relevante akter i sagen, og orienterer Birgit Hansen om sagens rette 

sammenhæng i forhold til at korrigere forordet. 

Knud Kristoffersen har henvendt sig vedr. gamle film, der befinder sig på arkivet i Sæby. Knud har 

tilbudt at få nogle af filmene digitaliseret. Knud foretager digitaliseringen og museet dækker 

udgiften. 

I henhold til regler fra EU skal der pr. 1. juni foretages registrering af arbejdstid for alle 

medarbejdere. Ledelsen er undtaget. 

Møde med Slots- og Kulturstyrelsen er pga. museumsreformen udskudt til d. 20. september. 

Arbejdet med museumsreformen skrider ifølge de få udmeldinger frem, men der er endnu intet nyt 

om form, indhold eller hvor den præsenteres. 

Skat har været opmærksom på nogle museers cafédrift. Det ser ikke ud til at være et problem for 

Kystmuseet, da alle caféområder ligger integreret i museerne og ikke er tilgængelige uden om 

museet. 

Den ny udstilling om Sæby købstad er åbnet, ligesom en ny kunstudstilling er åbnet på Bangsbo. 
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AMU. Der er udarbejdet APV, der viser, at alle medarbejdere er glade for at arbejde på Kystmuseet, 

men at stort set alle også mener, at arbejdspresset er alt for stort. Ledelsen har derfor fokus på 

arbejdsmiljøet og det er blevet besluttet at udskyde søfartsudstillingen på Bangsbo fra efteråret til 

åbning i foråret 2025. 

Der gennemføres MUS-samtaler og opfølges med en ny APV. 

Museet uddeler igen i år fribilletter til udsatte børnefamilier. Det var en stor succes, der glædede 

mange sidste år. Der uddeles 200 billetter.  

HGN har deltaget i møde i Kulturkompasset, en gruppe af kulturaktører i Frederikshavn kommune. 

Der var besøg fra Jammerbugt kommune, der inspirerede til at afholde et kulturpolitisk møde, hvor 

de forskellige partier kan fremlægge deres syn på kulturen og deres kulturpolitik. 

Organisationen bag Stolpersteinerprojektet har meldt tilbage, at de er klar til at gennemføre 

nedlæggelsen af snublesten i Frederikshavn kommunen i september. 

 

12. Punkter til kommende møder 

Mødeplan er fremsendt. 

Næste møde 27. juni, godkendelse og underskrift af årsregnskab. 

 

13. Kommunikation af bestyrelsen beslutninger 

Referatet fremsendes til bestyrelsen til gennemlæsning og offentliggøres herefter på museets 

hjemmeside. 

 

14. Evt. 

PØ orienterede om, at der fra et medlem fra museumsforeningen er indkommet forslag om at 

Kystmuseet skal indrette museum i de gamle fiskeindustribygninger på Sæby havn.  

Museet disponerer ikke over disse bygninger og har ikke planer om eller midler til yderligere 

udstillingsafdelinger. 

 

Næste møde 

27. juni 2024. 
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Per Frank Hansen    Per Østergaard   

 

 

Carsten Johannesen    Jan Michael Madsen  

 

    

Ole Rørbæk Jensen    Jens Thidemann 


